

Press Release

Office of the Commissioner for Human Rights Communication Unit

Ref: 507b09

Tel. +33 (0)3 88 41 35 38

Fax +33 (0)3 90 21 50 53

Internet: www.commissioner.coe.int - e-mail: press.commissioner@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Commissioner Hammarberg visits Turkey to discuss the situation of asylum seekers and minorities

Strasbourg, 25.06.2009 - The Council of Europe Commissioner for Human Rights, Thomas Hammarberg, will start on Sunday 28 June a six day visit to Istanbul, Izmir and Ankara.

"The aim of the visit is to gain first hand information on the human rights' situation of asylum-seekers and minorities and to discuss other major human rights issues with the Turkish authorities, continuing and enhancing the constant dialogue with my Office" said the Commissioner.

During the visit the Commissioner intends to meet with high level state authorities including the President of the Republic and the Minister of Justice, as well as with members of the Turkish delegation to the Parliamentary Assembly of the Council of Europe and the Chair of the Human Rights Inquiry Commission of the Grand National Assembly of Turkey. In Izmir, the Commissioner will also meet with local authorities. Further meetings are scheduled with religious leaders, representatives of civil society, experts and international organisations. Visits to relevant institutions including places of detention, will also be on the agenda.

A report with the findings of the visit is expected to be published later in the year.

Press contacts in the Commissioner's Office:

Stefano Montanari, +33 (0) 6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int

Le Commissaire Hammarberg en Turquie pour discuter de la situation des demandeurs d'asile et des minorités

Strasbourg, 25.06.2009- Le Commissaire aux droits de l'homme du Conseil de l'Europe, Thomas Hammarberg, débutera dimanche 28 juin une visite de six jours à Istanbul, Izmir et Ankara.

« Le but de la visite est de me rendre compte par moi-même de la situation des droits de l'homme des demandeurs d'asile et des minorités et de discuter d'autres questions importantes avec les autorités turques, en continuant et en renforçant le dialogue constant avec mon Bureau » a déclaré le Commissaire.

Lors de la visite le Commissaire prévoit de rencontrer les hautes autorités de l'Etat, y compris le Président de la République et le Ministre de la justice, ainsi que des membres de la délégation turque à l'Assemblée Parlementaire du Conseil de l'Europe et le Président de la Commission d'enquête sur les droits de l'homme de la Grande Assemblée nationale de la Turquie. À Izmir le Commissaire rencontrera également les autorités locales. D'autres réunions sont prévues avec des leaders religieux, des experts et des représentants de la société civile et des organisations internationales. Le programme inclut également des visites à des institutions présentant un intérêt en matière de droits de l'homme, y compris des lieux de détention.

Un rapport avec les conclusions de la visite sera publié au cours de l'année.

Contact médias au Bureau du Commissaire :

Stefano Montanari, tel. +33 6 61 14 70 37; stefano.montanari@coe.int

The Commissioner for Human Rights is an independent, non-judicial institution within the Council of Europe, mandated to promote awareness of, and respect for, human rights in the 47 member states of the Organisation.

Elected by the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the present Commissioner, Mr Thomas Hammarberg, took up his function on 1 April 2006